
 
 

REFERAt AF MØDET I FÆLLESBESTYRELSEN FOR MØNSTED SKOLE OG SPARKÆR SDI. 
 

Deltagere: Uds. dato: 17. august 2023 

Forældrerepræsentanter: Peter N. Timmermann, Anders 
Ingemann Brøns, Markus V. Lassen, Eva Maria Beier, Lotte 
Langgaard, Claus Sørensen og Jette Skovgaard Bech 

Møde nr.: 1/7 

 Mødedato: 24. august 2023 

Medarbejderrepræsentanter: Rikke Holdgaard og Hanne 
Madsen 
 
Elevrådsrepræsentanter: Mønsted:  Sparkær:  

Kl. (til-fra): 17.30 – 20.00 

 Sted: Mønsted skole 

Jakob Busch (ref.) 
Anders,  

Ref.dato: 24. august 2023 

   

 

Dagsorden: Referat: 

 1.  Nyt fra formanden Formanden har været til møde på lærerkredsen. 
Forberedelse ift. kommunalbestyrelsens budget. 

Flyers er delt ud til alle partier i byrådet 

Er der en anden end formanden, der vil overtage 
opgaven? 

 

 

 2.  Nyt fra skolelederen Rolig start på begge skoler 

I går blev der ansat en lærer. Der var et stort ansøgerfelt. 
Skal være lærer i både Mønsted og Sparkær. 

Der er også ansat en pædagog i Mønsted, som er startet 

Budget ser pt ud til at lande på 0 eller lidt overskud. 

Skolelederen er stadig tilknyttet Stoholm skole. 
Tidshorisonten er ikke afklaret. 

Morgensamling og motionsbånd afholdt i Mønsted første 
gang i mandags. 

Medarbejderrepræsentanter fra sidste skoleår fortsætter i 
dette skoleår. 

 

 3.  Nyt fra elevrådet Elevrådene har ikke været samlet endnu  

Elevrådene spørger om de kan være med til 
begyndelsen af møderne og få fri derefter eller måske 
møde i starten hver anden gang (i Sparkær). 

 

 4.  Tilbageløb fra bestyrelsens uddannelsesaften Fremadrettet: i årshjulet fremadrettet skal ét princip 
gennemgås på hvert møde. Næste møde: 
Hovedprincippet 

 

 



Dagsorden: Referat: 

Repræsentanter fra FB har været på årets første 
forældremøder.  

Dialog om hvilke dagsordner forældre møder op med. 

 5.  Godkendelse af busruter 

 
Ifølge bekendtgørelsen om befordring af elever i 

folkeskolen ”skal kommunalbestyrelsen indhente 

udtalelse om ordningens nærmere tilrettelæggelse, 

herunder om ruter og opsamlingssteder, afgangstider 

og ventetider, fra de berørte skolebestyrelser.” 

 

Jeg vil derfor gerne bede jer om at sætte 

skolebuskørsel på dagsordenen på et bestyrelsesmøde, 

så vi kan få jeres udtalelser senest onsdag den 30. 

august. Hvis der er udfordringer med at nå det inden 

den 30. august, så kontakt @Kristine Hedegaard eller 

@Iben Lund Pedersen. Det er også dem 

høringssvarene skal sendes til. 

 

Jeres udtalelser vil derefter blive forelagt Børne- og 

Ungdomsudvalget på mødet den 20. september.  

 

 
Viser der sig nogle uhensigtsmæssigheder ved ruterne 

ved skoleårets start, så må vi selvfølgelig tage hånd 

om dem hurtigst muligt. 

 

 

Der har ikke været forældrehenvendelser på de 

nuværende busruter 

 

Afledt: SMS-ordningen fungerer ikke – ledelsen 

retter henvendelse til forvaltningen 

 

 6.  
 Forebyggelse af elevflugt - Hvordan holder vi 
på vores elever?  

• Hvorfor søger flere elever fra 
Sparkær Skole mod nye skoletilbud? 
Hvad er årsagen til dette ifølge 
eleverne og forældrene?  

• Kan vi imødekomme de krav, som 
elever og forældre har til 
skoletilbuddet?  

• Hvordan holder vi på vores elever? 
Hvad gør vi nu, og hvad kan vi gøre 
bedre/anderledes?  

Dialog: 

Kan man indsamle årsager til at elever skifter til et andet 
skoletilbud? Kan man invitere til dialog når eleverne 
flytter skole? 

Der fremhæves følgende fra en repræsentant fra FB, der 
har haft dialog med forældre til børn, der er flyttet: 

• Ro i klassen 

• At der følges op på tingene 

 

Kommunikation om kommunikation er vigtig. 

Uro om evt. skolelukning skaber grobund for at elever 
vælger noget andet.    

Årets første forældremøde efterlod ikke meget tid til 
dialog mellem forældrene. Den tid kan nok være godt 
givet ud. 

  

Fortællinger om skolerne er stærke og ikke altid sande. 

Få elever der flytter skole, bliver til en fortælling om 
elevflugt 

 

mailto:krh@viborg.dk
mailto:ilp@viborg.dk


Dagsorden: Referat: 

Alle forældre skal spørges af Fællesbestyrelsen om 
hvordan skolerne kan gøres endnu bedre. Det skal ske 1 
gang om året f.eks. omkring nytår. Marcus laver et 
udkast til næste møde. Gode spørgsmål kan sendes til 
Marcus 

Idé: Kan man lave et princip om hvordan, man støtter de 
klasser, der har brug for det. 

 7.  Nyt skole navn Fællesskolen (skal godkendes af B&U-udvalget) 

Forslaget kommer fra nuværende 5. klasse på Mønsted 
skole – de modtager en ”gevinst” 

 

 8.  
Fælles klassearrangement 

Det gennemføres igen 27. (Sparkær) og 14. september 
(Mønsted). Deadline for tilbagemelding fredag d. 1. sept.  
Skolelederen sender invitation i morgen. Forældrerådene 
arrangerer (og lærerne kan være behjælpelige). 

Samme koncept som sidste år 

 

 9.  Trivsel på skolerne Generelt en god opstart på skolerne. 

Der arbejdes med skolevenner på begge skoler 

Morgensamling og motionsbånd 

 

 10.  Eventuelt Punkt til kommende møde: Trivselsudvalget vil spørge 
bestyrelsen om der på mellemtrinnet og i udskolingen 
kan laves en hjemmearbejdsdag (suppleret med 
muligheden for også at møde frem). 

Henvendelse fra forælder i 0. klasse: 

Ønske om mere information om evt. fællespasning 

Forældreønske: frugtordning i indskolingen (uden 
forældrebetaling) – ledelsen undersøger mulighederne. 

Er mødefrekvens hver 2. md fortsat passende? Ja, pt – 
det skal løbende tages op til revision.   

Møderække: 

5. oktober, Sparkær 

7. december (juleafslutning) 

1. februar Mønsted 

4. april, Sparkær 

6. juni, Mønsted 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
Godkendelse som referat og beslutninger: 



 

Navn: Underskrift: 

Peter N Timmermann  

Anders Ingemann Brøns  

Markus V Lassen  

Eva Maria Beier  

Lotte Langgaard Larsen  

Claus Sørensen  

Jette Skovgaard Bech  

Rikke Holdgaard  

Hanne Madsen  

  

  

  

  

 


